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Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro sport ze dne 26. 5. 2021 

 

Přítomní členové: Ing. Ladislav Kos, PhDr. Karel Höfer (odchod 18:40), Ing. Ondřej Martan, 

Mgr. Martin Šetelík, Jaroslav Verner, Bc. Vojtěch Pavlík 

 

Trvale přizvaný člen s hlasem poradním: Ing. Jaroslav Chvalný 

 

Nepřítomní členové: Stanislav Nekolný, MBA., Miroslav Tutter, MBA., Jiří Ježek 

 

Hosté: PhDr. Mgr. Vít Šimral, Ph.D. et Ph.D., Odbor SML - Bc. Zdeněk Hübner, MČ Praha 

10 – Eliška Čepová 

 

Tajemnice: Helena Barkmanová 

 

 

Jednání bylo zahájeno v 17:05 hod. panem předsedou Ing. Ladislav Kosem, který přivítal 

všechny přítomné a konstatoval, že Komise je usnášeníschopná. V úvodu jednání nechal pan 

předseda hlasovat o odsouhlasení zápisu z jednání Komise Rady hl. města Prahy pro sport ze 

dne 17.5.2021. 

 

 

Hlasování: 6 pro – 0 proti – 0 se zdržel – 0 nehlasoval. 

 

Usnesení: Zápis z jednání Komise Rady hl. města ze dne 17.5. 2021 byl schválen. 

 

 

Pan předseda Kos navrhnul, aby ověřovatelem zápisu z dnešního jednání se stal pan Jaroslav 

Verner a nechal o tomto návrhu hlasovat. 

 

Hlasování: 6 pro – 0 proti – 0 se zdržel – 0 nehlasoval. 

 

Usnesení: Ověřením zápisu ze dne 26.5. byl pověřen Jaroslav Verner. 

 

 

Dále bylo přistoupeno k hlasování o programu dnešního jednání. Program dnešního jednání byl 

navržen v následující podobě: 1.) projednávání Programu podpory sportu a tělovýchovy v 

hlavním městě Praze pro rok 2022, 2.) mimořádná opatření v oblasti sportu a tělovýchovy 

 

 

Hlasování: 6 pro – 0 proti – 0 se zdržel – 0 nehlasoval. 

 

Usnesení: Program jednání v navržené podobě byl schválen. 
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Bylo přistoupeno k prvnímu bodu jednání – Programu podpory sportu a tělovýchovy pro rok 

2022. Členům Komise byl promítán návrh Programu podpory. V celém dokumentu je šedým 

podbarvením označen text, kterých vychází z obecné osnovy, která je zpracována odborem 

Odborem legislativy hl. města Prahy a tvoří základ pro znění všech dotačních programů, které 

hl. město Praha vyhlašuje. Návrhy na změny těchto částí dokumentu je nutné projednat 

individuálně s Odborem legislativy. Žlutě je vyznačen text, nad kterým dnes budou členové 

Komise diskutovat. 

Lhůta pro podávání žádostí o finanční podporu bude přesunuta z listopadu na říjen roku 2021. 

Jak uvedl pan Hübner, Odbor školství, mládeže a sportu hl. města Prahy rovněž projednával 

variantu přesunu lhůty na září roku 2021, s tím, že na základě diskuze členů Komise 

z posledního jednání ze dne 17.5. byla lhůta stanovena na termín 1. až 31. října 2021. Odbor 

tak bude mít 2 měsíce na zpracování všech žádostí, které budou Komisi předloženy v lednu 

roku 2022, v únoru 2022 by tak mohl být Radě hl. města Prahy a Zastupitelstvu hl. města Prahy 

tisk ke schválení. Pan Höfer v připomínkované verzi programu navrhoval, aby byl termín 

žádostí posunut na termín do 15. listopadu. Důvodem tohoto návrhu je fakt, v části E  

„Způsobilý okruh žadatelů“ v bodě č. 4., který říká, že o dotaci  může žádat subjekt od jehož 

vzniku nebo založení ke dni podání Žádosti uplynul více než jeden rok. V loňském roce se o 

podporu žádalo v měsíci listopadu, pan Höfer uvedl příklad klubu, který byl založen v prvních 

listopadových dnech roku 2020 a v rámci loňského vyhlášení by měl možnost žádat o dotaci, 

nicméně pro letošní vyhlášení nikoliv. V praxi by tak fungoval dva roky bez možnosti být 

podpořen dotacemi z Magistrátu hl. města Prahy. Pan Höfer tedy navrhuje, pakliže bude lhůta 

pro podání žádosti v tomto roce v říjnovém termínu, aby bylo roční fungování přesunuto na 

začátek kalendářního roku, tedy od 1. ledna. Panu Höferovi se to takto jeví jako lepší varianta 

než posouvat termín vyhodnocování žádostí. 

Vyžadovaná roční historie žadatelů je prevencí proti účelovému zakládání spolků. Dříve se 

dokonce vyžadovala doložitelná pětiletá historie žadatele. Případ, který zmiňoval pan Höfer 

patří mezi méně četné případy, kvůli kterým se nebude přetvářet grantový systém. U subjektů, 

které jsou nově vzniklé a vznikly na základě vyčlenění ze subjektu jiného, a lze to doložit např. 

na základě převzetí členské základy, by měl být případ individuálně posouzen. 

 

V kapitole A Účel, na který mohou být pěněžní prostředky poskytnuty, byly způsobilé výhradně 

investiční náklady doplněny o slova nebo tak, aby se jednalo o variantní způsobilé  náklady – 

subjekt si tedy musí vybrat o jaký typ investiční akce žádá. Dále v bode c) byl u způsobilých 

investičních nákladů odstraněn limit ve výši 1 000 000 Kč. 

U Opatření IV. Sportovní akce bylo navrženo, aby se Praha jako kraj soustředila zejména na 

významné sportovní akce s aktivní účastí dětí a mládeže ve věku do 18 let, na významné 

sportovní akce s aktivní účastí veřejnosti a na významné sportovní akce mezinárodního 

významu. Z diskuze členů vyplynulo, aby do těchto definicí spadly i akce, které mají kulturní 

přínos, např. mají mnohaletou tradici. Významnost akce by se měla následně řešit v rámci 

hodnotících kritérií při posuzování žádosti. 

U Opatření V. Sport pro všechny v bodu a) došlo k nahrazení slova cvičitel slovem instruktor. 

V tomto opatření se dále píše o všeobecné pohybové průpravě – došlo k reformulaci, slovo 

pohybová nahradilo slovo sportovní, zároveň došlo ke změně textace, aby byl na první pohled 

lépe zřetelný okruh oprávněných žadatelů. 
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U Opatření VI. Sportovní činnost handicapovaných v rámci výhradně neinvestičních nákladů 

došlo k doplnění, že asistent musí mít příslušnou kvalifikaci, aby nedocházelo k angažování 

nekvalifikovaných rodinných příslušníků daného sportovce atp. 

U bodu C. Předpokládaný celkový objem prostředků deklarovaná alokace pro rok 2022 činí 400 

milionů Kč. Deklarovaná částka je doporučená a je závislá na aktuálně schváleném rozpočtu. 

Členové diskutovali, zda-li je vhodné uvádět alokace pro jednotlivá opatření, když není známa 

zcela přesná celková částka, případně, jestli u jednotlivých opatření nevyjádřit dílčí alokaci 

procentuálně. 

 

První bod dnešního jednání byl dočasně z organizačních důvodů přerušen a bylo přistoupeno 

k druhému bodu jednání, kterým je mimořádné opatření v oblasti sportu a tělovýchovy pro rok 

2021. 

 

V tabulce výše je uveden seznam sportovních akcí vytvořený na základě žádostí, které byly 

řádně podány a splnily formální podmínky pro poskytnutí dotace v Opatření IV. Sportovní akce 

v rámci Programu podpory sportu a tělovýchovy v hl. m. Praze pro rok 2021, avšak obdržely 

v hodnocení 0 b. v kritériu Efektivnost.  

Dále bylo přistoupeno k hlasování o mimořádném opatření v oblasti sportu a tělovýchovy pro 

rok 2021. 

Komise Rady hl. města Prahy pro sport souhlasí s navrženými částkami finanční podpory 

v rámci mimořádného opatření pro rok 2021 pro výše uvedené významné sportovní akce. 

 

Hlasování: 6 pro – 0 proti – 0 se zdržel – 0 nehlasoval. 
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Usnesení: Komise Rady hl. města Prahy pro sport odsouhlasila navržené částky finanční 

podpory pro významné sportovní akce v rámci mimořádného opatření pro rok 2021. 

 

 

Druhý bod dnešního jednání Komise byl ukončen. Členové Komise se vrátili k projednávání 

prvního bodu programu. 

 

V bodě F. Lhůta pro podání Žádosti se píše, že žádost musí být doručena v elektronické i tištěné 

podobě současně. Jak vysvětluje pan Hübner, HMP již poptalo nové řešení, |Operátor ICT tak 

připraví program umožňující žádost podat čistě jen v elektronické verzi, avšak tato varianta pro 

rok 2022 ještě nebude k dispozici. 

 

Žádosti vyhodnocují hodnotitelé, kteří jsou jmenováni nařízením ředitelky Odboru školství, 

mládeže a sportu. Jedná se o pracovníky Oddělení sportu. Každé jednotlivé opatření Programu 

má dva hodnotitele a jednoho hodnotitele revizního s tím, že každé opatření v rámci Programu 

je posuzováno jinými hodnotiteli. Revizní hodnotitel vstupuje do hodnocení v případě, že se 

oba hodnotitelé u konkrétní žádosti neshodnou o více než dvacet bodů, případně pakliže jeden 

z hodnotitelů u konkrétní žádosti přidělí v jakémkoliv kritériu nula bodů – původně to bylo nula 

až 5 bodů. 

 

U Opatření IV. Sportovní akce bylo diskutováno, zda-li nesnížit množství projektů, na které 

může žadatel žádat z 8 na maximálně 4 projekty tak, aby žadatelé mohli na jednotlivé akci 

získat více peněz a uspořádat tak kvalitnější akce. Po shodě Komise bylo množství projektů 

ponecháno na čísle 8. 

 

Podněty a připomínky členů Komise budou Odborem školství, mládeže a sportu zapracovány. 

Finální verze Programu podpory pak bude předložena Komisi ke schválení. Další jednání 

Komise bude svoláno v červnu. 

 

Jednání bylo ukončeno v 20:20 hod. 

 
 

 

 

 

 

 

 

________________ 

   

Ing. Ladislav Kos 

předseda Komise 

________________ 

   

Jaroslav Verner 

ověřovatel zápisu 

 

________________ 

 

Helena Barkmanová  

tajemnice Komise 

 

 


